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Na sestavení Výroční zprávy 2023 se podíleli:                                       
MUDr. Michal Pelíšek, MBA, LL.M., MUDr. Bc. Tomáš Fiala, MBA, 

Ing. Jiří Švec, Ing. Šárka Krabačová, JUDr. Alena Hanáčková,           
Ing. Ivana Kačírková, Ing. Karel Matas, MBA, Mgr. Edita Klavíková,  

MBA, Ing. Et Ing. Eliška Štěchová, MBA, LL.M., Bc. Kateřina                    
Koželuhová, Renata Kovářová, Bc. Jana Francová, Bc. Milan Škrle, 

MBA, Roman Kačírek, vedoucí pracoviše nemocnice  a další! 

Výroční zpráva Nemocnice Strakonice, a.s. 2023 

Chtěla bych touto cestou poděkovat MUDr. Jedličkovi a 
jeho operačnímu týmu, který zdárně odoperoval moji 
zlomenou ruku, a pak následně vyndal z ruky všechen 

kovový materiál. Dík též patří lékařům, sestřičkám od-
dělení CHIRURGIE 2, kde jsem se zotavovala. Ještě bych 

chtěla poděkovat celému kolek琀椀vu rehabilitačnímu 
oddělení, kam jsem skoro rok docházela. Zde mi moji 

nehybnou ruku rozcvičili tak, že jsem velmi spokojená. 
Obě oddělení mě mile překvapila příjemným chováním. 

pacientka 
 

 

Chtěla bych touto cestou poděkovat všem úžasným 
sestřičkám z oddělení interny pro muže, kde jsem měli 
hospitalizovaného ta琀nka. Všechny sestřičky byly moc 
hodné, milé, usměvavé a vstřícné, ta琀nek měl skvělou 
péči (napolohovaný, čistý, nakrmený,...), ale i po psy-
chické stránce: chovaly se k němu moc hezky, dělaly i 

legraci a to musely být tak vyčerpané, když jsme při 
návštěvách viděli, co všechno musí zvládnout!!! Kdykoli 
jsme je o něco poprosili, vždy vyhověly, poradily a celou 

dobu psychicky držely i mě a mou sestru, za což jsme 
jim moc vděčné a rádi budeme vzpomínat na naše se-

tkání při návštěvách. Vážíme si jejich práce, z celého 
srdce ještě jednou děkujeme! 

rodina pacienta 

Chtěl bych Vám z celého srdce poděkovat za péči, které 
se mi dostalo na neurologickém oddělení. Když jsem 
viděl, jak fyzicky náročná a zodpovědná je to práce, 

nezbývá než se všem Vašim zdravotníkům s úctou po-
klonit. Za vše děkuji, přeji vám i nadále pevné zdraví a 

výborné spolupracovníky, jako máte dosud. 

Pacient 

 

Chtěla bych touto cestou poděkovat celému plicnímu 
oddělení za příkladnou péči o p. P., kdterý zde byl hospi-

talizován 14 dní. Ceníme si jak náročné práce sester i 
lékařského týmu. Ještě jednou velké díky.  

rodina pacienta 

Zima ve strakonické nemocnici 



 

 

Milí Jihočeši,  

 

rok 2023 byl pro jihočeské nemocnice po uplynulých letech             
rela}vně stabilním rokem bez náročných situací. Bez pandemie,          
bez masivního příchodu válečných uprchlíků, bez významných               
nároků na ceny energií. Přes svou zdánlivou stabilitu se                                  
ve zdravotnictví objevily nové příležitos} i zásadní výzvy.  

Výzvy, které české zdravotnictví a nepochybně i republiková         
nemocniční síe rozhodně potřebuje. Podzimní nespokojenost        
mladých lékařů volající po změně českého zdravotnictví, diskuse            
o udržitelnos} nemocniční sítě, potřeba efek}vně využívat               
dostupné lidské i ekonomické zdroje.  

A my opět hledáme cesty, jak pro vás jihočeské nemocniční                
zdravotnictví nejen udržet, ale nadále zlepšovat.  

Jihočeský kraj disponuje op}málně nastavenou sí琀 nemocnic,            
potřebné kroky, které vedly k jejich racionalizaci, jsme již před lety 
udělali. Turbulentní situace ve zdravotnictví nás však nu琀 neustále 
vyhodnocovat, promýšlet a realizovat op}mální strukturu oborů            
a jejich rozložení v kraji.  

Hejtman Jihočeského kraje 
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Vedle centralizace vybraných oborů je třeba se dívat na rozložení 
jihočeských nemocnic op}kou dostupnos} a kvality péče.               
Rovnoměrně dostupné nemocniční služby v kraji musí jít ruku v ruce 
s kvalitou péče, tedy s určitým počtem prováděných výkonů,               
patřičnou obložnos琀 a dostatkem erudovaného lékařského                         
i nelékařského zdravotnického personálu. Pro udržení stability a     
rozvoje jihočeského zdravotnictví je nezbytné reagovat na okolní 
vývoj, který ovlivňuje chod nemocnic. Mapovat obory, které se  
budou rozvíjet, ty, které je třeba utlumit či uzavřít, i ty, které je  
potřeba nově zavést. Jen taková péče přinese kvalitu, bezpečí               
a jistotu pro pacienty. 

Nasazením nových postupů a technologií se mění nároky na lůžkový 
fond v chirurgii, gynekologii, ortopedii a dalších oborech, zkracuje se 
délka hospitalizace u akutní péče. Ke zvýšení efek}vity jihočeských 
nemocnic je třeba využít i nových forem poskytování zdravotních 
služeb jako je přesun čás} opera}vy do jednodenní péče. Trend 
demogra昀椀ckého stárnu琀 obyvatel s výrazným podílem chronicky 
nemocných je nevyhnutelnou výzvou i příležitos琀 pro další                 
restrukturalizaci lůžkového fondu směrem k péči rehabilitační,           
následné a dlouhodobé.  

Všem těmto i dalším nárokům se bude muset přizpůsobit struktura 
poskytovaných služeb nejen v našem kraji. Tyto změny vyžadují 
strategie, jak efek}vněji alokovat zdroje, přizpůsobit péči potřebám 
starší populace a zvýšit prevenci a zdravotní osvětu. Přestože české 
zdravotnictví čelí výzvám, existují i mnohé příležitos} pro zlepšení               
a inovace. Jihočeský kraj se velkou měrou podílí na inves}čních      
akcích, koncept stability, rozvoje, ekonomické prosperity i dobré 
výsledky poskytovaných služeb řadí jihočeské nemocnice ke špičce 
zdravotnických zařízení v republice. Nestojí na místě, neustále                  
se modernizují, zdokonalují péči, ekonomicky prosperují.  

Jihočeské nemocnice vstupují v dobré kondici do dalšího roku                     
s výhledem potřebných změn i nabízených příležitos琀. Jsem           
přesvědčen, že naše nemocnice v nich obstojí.  

 

MUDr. Mar琀椀n Kuba 

hejtman Jihočeského kraje 

 

Nový přístroj SPECT / CT slavnostně uveden do provozu, březen 2023 

S generálním ředitelem VZP Ing. Zdeňkem Kabátkem, březen 2023 



 

  

Vážení klien}, pacien}, spolupracovníci, obchodní partneři, přátelé, 
čtenáři výroční zprávy,  

český zdravotnický rok má za sebou i akciová společnost Nemocnice 
Strakonice. Hospodaření společnos} znovu vykázalo pozi}vní      
výsledek a k 31.12.2023 žádné závazky po lhůtě splatnos}. Šlo           
o období, kdy medicínu již neovládala covidová pandemie                  
a zdravotnictví v péči o pacienty dohnalo de昀椀cit především                        
u plánovaných výkonů. 

Infrastruktura nemocnice byla pod velkým tlakem. Přesto se        
podařila řada inves}c, například pořízení SPECT-CT na Oddělení 
nukleární medicíny, řešila se energe}ka či radiodiagnos}ka,         
Centrum péče o zrak používá nový analyzátor předního očního       
segmentu, vyšetřování zrychlily laboratoře v mikrobiologii, jednotka 
intenzivní péče interny byla vybavena novým monitoringem. Mezi 
dalšími inves}cemi byla i příprava na spuštění provozu detašované 
nemocniční lékárny a ústavní prádelny. 

Nemocnice Strakonice, a.s. poskytuje svou péči 80 až 150 }sícům         
obyvatel, spád je modi昀椀kován podle zaměření jednotlivých          
nemocnic Jihočeského kraje, nicméně strakonická nemocnice          
ve vysokém počtu poskytovala svou péči i pacientům kraje Plzeňské-
ho. 

Jako celek naše zdravotnické zařízení svou výkonnost stran              
úhradové vyhlášky naplnilo, kon}nuálně probíhaly                                        
pro akreditovanou nemocnici standardní procesy managementu                     

kvality včetně průběžného hodnocení nežádoucích událos琀                          
a sledování indikátorů. 

Co se týče zdravotnické péče, mám radost z rozjezdu poskytované 
jednodenní péče v operačních oborech i z tře琀ho místa mezi                 
českými nemocnicemi celkově v anketě HealthCare Ins}tutu. Naši 
zdravotníci se zapojili do programu včasného záchytu osteoporózy, 
významnou událos琀 byla oslava patnác} let fungování Centrálních 
laboratoří. Potvrzením silné regionální pozice ve zdravotnictví byla 
současná návštěva dvou členů české vlády v rámci výjezdního             
zasedání – Zbyňka Stanjury a Vlas}mila Válka, ale i zasedání                     
Zdravotního výboru českého Senátu ve Strakonicích. 

Velmi důležitá je podpora Jihočeského kraje, zejména jeho rady               
v pozici Valné hromady společnos}, protože strakonická nemocnice 
je pevnou součás琀 sítě jihočeských nemocnic. Důležitá z pohledu 
obchodní poli}ky a spolupráce se zdravotními pojišeovnami je                      
i podpora servisní organizace Jihočeské nemocnice, a.s. 

Děkuji jménem představenstva členům Dozorčí rady a všem              
spolupracovníkům za pozi}vní přístup. K dobrým výsledkům přispěla 
věcná spolupráce s obchodními partnery, Českou lékařskou                
komorou, odbornými společnostmi i oběma odborovými                           
organizacemi. Náš vděk chci vyjádřit sponzorům a dárcům – Vašich 
projevů sounáležitos} si velmi vážíme. 

Do roku 2024 směřují plánované inves}ční projekty ke zvýšení                   
úrovně poskytované péče, k hospodaření s energiemi a                                    
k modernizaci pacientských prostor, mj. budováním klima}zací               
na pokojích.  

Pro zdravotnictví byl rok 2023 rokem stabilním, výroční zpráva          
přináší detailní rozbory. Zpráva auditora i stanovisko dozorčí rady 
potvrzují, že naše nemocnice je zdravotnickým zařízením zdravým a 
plně funkčním.  

Děkuji spolupracovníkům – zaměstnancům Nemocnice Strakonice, 
a.s. za jejich chování, vlídnost, schopnost vcítění se, loajalitu,                   
za pozi}vní vnímání naší nemocnice, za spolupráci mezi sebou              
a za to, že nezapomínají a c琀 naše mo琀琀o: >&nemocnice, které             
na Vás záleží!“ 

 

MUDr. Bc. Tomáš Fiala, MBA 

předseda představenstva 

 

Předseda představenstva 
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Výroční zpráva Nemocnice Strakonice, a.s. 2023 



 

 

Statutární orgány, vedení nemocnice 

Představenstvo nemocnice, vedení nemocnice 

MUDr. Bc. Tomáš FIALA, MBA 

předseda představenstva 

Ing. Jiří ŠVEC 

člen představenstva,  náměstek 
pro řízení obslužných činnos琀 

Ing. Michal ČARVAŠ, MBA 

člen představenstva 

MUDr. Michal PELÍŠEK, MBA, LL.M. 

náměstek pro kvalitu zdravotní péče 

Mgr. Edita KLAVÍKOVÁ, MBA 

náměstkyně pro ošetřovatelskou 
péči, hlavní sestra 

Ing. Karel MATAS, MBA 

vedoucí technicko — provozního 
oddělení 
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Dozorčí rada nemocnice  

Ing. Václav HOŠTIČKA 

Předseda 

MUDr. Pavlína         
Maxová 

Iva Zelinková MUDr. Radek     
Chalupa 

Ing. Václav Valhoda 

Složení výboru pro audit 

Doc. Ing. Vladimír Králíček, CSc. — předseda výboru 

Ing. Lenka Dudová 

Ing. Jaroslava Pechová 

Mgr. Petr STUDENOVSKÝ 

člen představenstva 

MUDr. Mar}n            
Gregora 

Petr Sojka Bc. Kateřina       
Malečková 

Ing. Miroslava Zralá 

MUDr. Jiří HOLAN, MBA 

člen představenstva 










































































































































































